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De Vlaardinger Meent
Welkom beste lezer. Hierbij pre-
senteren wij de zesde editie van 
De Stoker, de huis krant van Stad 
in de Maak. 

Deze editie gaat over de Vlaardinger 
Meent, een project van Stad in de Maak in 
de Oostwijk in Vlaardingen. Hier beheert 
Stad in de Maak sinds april 2021 twee 
straten van woningcorporatie Samen

werking: de Cornelis Houtmanstraat en 
de Nieuwe Kerkstraat. In totaal bestaat 
het project uit 65 woningen, waarvan 
de tuinen drie grote gemeenschappelijke 
terreinen vormen. De meeste woningen 
worden bewoond. Technisch onbewoon
bare woningen worden gebruikt voor al
lerlei collectieve voorzieningen zoals een 
werkplaats, keuken en wasserette.
 De woningen staan op de lijst om 

gesloopt te worden. Tot die tijd vormen 
enkele oorspronkelijke Vlaardingse be
woners uit de straten én de nieuwe be
woners via Stad in de Maak een gemeen
schap. In deze krant, samengesteld en 
geschreven door de bewoners zelf, stellen 
zij zich voor, worden de collectieve voor
zieningen getoond, kan je lezen over de 
manier van samenleven in de gemeen
schap en vind je meer achtergrond over 

(de ge schiedenis van) de buurt.
 Buurtbewoners en geïnteresseerden 
zijn altijd welkom om langs te komen. 
De deur is meestal open en anders kan 
er in de gemeenschappelijke tuin wel een 
praatje worden gemaakt.

 Veel leesplezier gewenst!

This edition of the Stoker is written in Dutch. 
You can find most of the articles in English 
on the website of the Vlaardinger Commons: 
www.vlaardingen-commons.nl.
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 We zijn erachter gekomen wat voor 
ons als groep belangrijk is. Tijdens dit 
wee kend legden onze dromen op de 
vloer, plakten ze op de muren en hingen 
ze in de lucht. Vervolgens definieerden 
we de nodige taken en verantwoor
delijkheden om de gemeenschap waar 
we van droomden te laten functioneren. 
We willen eten uit eigen tuin? Nou, dan 
moeten we beginnen met zaaien. We 
willen een kampvuurplek? Dan moeten 
we die gaan bouwen. Op basis van deze 
ideeën en ta ken gingen we aan de slag en 
hebben we samen een structuur vormge
geven. Dit resulteerde in verschillende 
werkgroepen die we ‘cirkels’ gingen noe
men en waar je als bewoner deel van kan 
uitmaken. 
 Zo hebben we onder andere de ‘gar
den circle’, ‘housing & residents circle’ en 
‘happenings circle’.

 Omdat we zonder hiërarchie werken, 
is er niet één persoon die alles beheert, 
maar dragen we de verantwoorde
lijkheden samen met de hele groep. 
Daarom zijn de cirkels nuttig. Niet ie
dereen is dan betrokken bij elk besluit, 
maar dit wordt gedaan door deze kleinere 
groepen. Daarom is het belangrijk dat we 
elkaar vertrouwen. Zo was ik bijvoor
beeld niet betrokken bij wat er in de tuin 
gepland zou worden, maar was ik heel 
blij met alle pompoenen die ik afgelopen 
herfst kon eten.

Consent
Een belangrijk kenmerk van een zelfor
ganiserende (woon)gemeenschap is het 
zelf en gezamenlijk kunnen beslissen 
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door Noemi Bardas 

Begin 2021, in een tijd vol lockdowns, 
waren Romy en ik allebei wanhopig op 
zoek naar een frisse start en een nieuwe 
woonsituatie. In je eentje wonen in een 
buurt met vreemden, in het huis van een 
huisbaas die bewoners als kapitaal ziet, 
voelde eenzaam, frustrerend en kwets
baar. We zochten naar een manier van 
leven die meer paste bij onze eigen nor
men en waarden. “Zou het niet geweldig 
zijn als we ergens goedkoop en gezellig 
kunnen wonen, waar we bevriend zijn 
met onze buren en inspraak hebben en 

ideeën mogen delen over wat er in onze 
wijk gebeurt?”, zeiden we tegen elkaar.
Zo kwamen we in mei 2021 in Vlaardin
gen terecht (of all places!) Samen met 
negen anderen, toen nog vreemden 
voor ons, gingen we de uitdaging aan 
om een zelfgeorganiseerde gemeenschap 
te creëren in een buurt met een slechte 
repu tatie en verwaarloosde huizen. Een 
aantal maanden en vele vloertegels, em
mers met verf, maaltijden en biertjes 
verder, voelden we ons als groep ein
delijk hecht. Samen met nog 20 andere 
bewoners die er ondertussen bij waren 
gekomen, waren we klaar om onszelf te 
gaan organiseren. 

Cirkels
Iedereen zat boordevol ideeën maar 
zonder concrete plannen. Hoe gingen we 
al die ideeën realiseren? We begonnen met 
een weekend creatief brainstormen. Deze 
tijd was bedoeld om elkaar nog beter te le
ren kennen, om onze gemeenschappelijke 
uitgangspunten te definiëren met betrek
king tot onze dromen en behoeften in de 
gemeenschap en om de eerste stappen te 
zetten om deze in de praktijk te brengen.

Zo organiseren wij onszelf

over wat er gebeurt in de wijk. Dit roept 
de vraag op hoe we beslissingen nemen 
als een groep zonder hiërarchische struc
tuur. Wij denken dat een proces ge
baseerd op consent het beste past bij de 
waarden en visie van autonome zelfbe
schikking en samenwerking.
 Het werkt als volgt: iedereen die be
trokken is bij het nemen van een beslis
sing moet het eens zijn met de uitkomst. 
Dit is anders dan bij een meerderheids
stemming, waarbij de uitkomst wordt 
bepaald door de voorkeur van de meeste 
mensen. Het is belangrijk voor ons dat ie
mand met overtuiging zijn toestemming 
geeft voor een idee. Dus niet alleen als 
het voor hun de beste optie is, maar het 
is belangrijk ze zich er goed bij voelen en 
ermee kunnen werken. Zelf ben ik ben 
niet de grootste fan van puzzels, maar 
sommige van mijn buren waren enthou
siast over het ge bruik van een van de ge
meenschappelijke ruimten als een puzzel 
en bordspel ruimte. Waarom ook niet!
 Aan de andere kant kan het voorkomen 
dat iemand zwaarwegende bezwaren 
heeft. Bijvoorbeeld een zorg waar geen 
compromis voor gevonden kan worden. 
Iemand moet dan wel bijdragen aan het 
verbeteren van het idee zodat ook aan 

de eigen wens kan worden voldaan. Zo 
luisteren we naar iemands bezwaren en 
wordt de oplossing sterker. Feestjes zijn 
bijvoorbeeld altijd al een discussiepunt 
in de gemeenschap. Ze roepen zowel 
enthousiasme als frustratie op. Want ja, 
we moeten samen kunnen vieren en ja, 
we moeten ook vroeg op kunnen staan 
voor werk. Dus passen we ons aan. Silent 
disco? Andere locatie? Feest overdag? We 
vinden vast een oplossing.

Algemene vergadering
De structuur die we creëren is bedoeld om 
ons te helpen goed samen te werken, te 
organiseren, richting te bepalen, te le ren 
en te veranderen. Een van de elementen 
die dit mogelijk maakt is de algemene 

vergadering. We hebben de algemene 
vergadering ingevoerd aan het begin van 
het project, in mei 2021, en tot op de dag 
van vandaag vinden deze bijeenkomsten 
plaats. Het is een moment dat bedoeld is 
om de hele gemeenschap samen te bren
gen om zaken te bespreken die ons alle
maal aangaan en besluiten te nemen over 
deze overkoepelende onderwerpen. 
Dit kunnen eenvoudige dingen zijn zoals 
op welke dag we de wekelijkse gezamen
lijke maaltijd willen plannen of meer 
serieuze zorgen zoals problematische 
buren. 
 De algemene vergadering is open voor 
iedereen die wilt meepraten over de 
vooraf vastgestelde agendapunten. Ech
ter, niet iedereen vindt zo’n bijeenkomst 
een passende manier om deel te nemen 
aan de gemeenschap. Het blijft een con
stant proces om te zoeken naar een mid
del dat voor iedereen toegankelijk en 
inclusief is én dat zorgt voor effectieve 
besluitvor ming.

Community Dag
Begin 2022 voelden Romy en ik dat er een 
grote behoefte was aan meer verbinding 
in de gemeenschap. De samenstelling 
van de groep was veranderd en in aantal 
gegroeid en niet iedereen kende elkaar 
meer goed genoeg om effectief samen te 
kunnen werken. Een zelfgeorganiseerde 
gemeenschap is gebouwd op sterke per
soonlijke relaties. We moeten elkaar 
kunnen vertrouwen. Dit is een proces 
dat tijd en moeite kost. Om de verbinding 
een boost te geven hebben we een hele 
dag georganiseerd om samen te komen 
en te vieren. Er waren verschillende 
workshops met muziek, koken, het ma
ken van een muurschildering, smeden en 
schminken  allemaal georganiseerd en 
uitgevoerd door leden van onze gemeen
schap, omdat samenwerking en eigenaar
schap fundamentele onderdelen zijn van 
onze gemeenschappelijke waardes. 
 Een aantal bewoners kookten heerlijk 
eten en er was uiteraard veel gezelligheid! 
Maar het belangrijkste was dat we ons 
weer onderdeel voelden van een groter 
geheel, van een gemeenschap.

 Natuurlijk is één evenement maar een 
stap in het grote proces. Maar samen 
met de voorjaarslucht die iedereen naar 
bui ten bracht, begon de gemeenschap 
te bloeien: er werd gebouwd, gezaagd, 
gekletst en samengewerkt. De communi
ty dag is nu een terugkerend evenement 
dat we twee keer per jaar organiseren, 
met een programma gevuld door de be
woners.

Blijven leren
Nu twee jaar later, in een gemeenschap 
van ongeveer 70 mensen, heb ik veel ge
leerd. Wij allemaal!
 We hebben geleerd geduldig te zijn: 
gezamenlijke en zelfgeorganiseerde pro
cessen kosten tijd en gaan nooit zoals je 
in eerste instantie dacht.
 We hebben geleerd te accepteren: ie
dereen draagt bij op een andere manier 
en in een eigen tempo, niemand moet 
worden geforceerd om deel te nemen.
 We hebben geleerd over diversi
teit: om gebruik te maken van de ken
nis van het collectief moeten we andere 
perspectie ven dan de onze vertrouwen.
 We hebben geleerd over grenzen: de 
ba lans vinden tussen persoonlijke ruimte 
en deelnemen aan het geheel.
 We hebben geleerd over de waarde 
van het conflict: dat is waar de kans ligt 
om te groeien.

 Ik zie de waarde van het leven in een 
gemeenschap als tweeledig. Allereerst 
op persoonlijk niveau: ik leef samen met 
mensen die om mij geven, mij vertrouw
en en mij kennen zoals ik ben. Dit heeft 
een enorme positieve invloed op mijn 
geestelijke en lichamelijke welzijn. Het 
maakt mij blij! En als tweede zie ik hoe 
het gemeenschapsleven onderdeel is van 
een meer eerlijke en duurzame samen
leving. Mensen zelf laten beslissen over 
hun eigen leefomgeving zorgt voor veer
krachtigere buurten: betaalbaarder, vei
liger, waar we onze dromen en behoeftes 
kunnen realiseren en, het meest belang
rijke, waar we ons thuis kunnen voelen. 

llustratie cirkels door Julia Leis Lap, 

fotografie door bewoners
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Bewoners van de Vlaardinger Meent

door Romy van Eeren 

Er wonen meer dan 70 mensen met ver
schillende achtergrond in de straten van 
de Vlaardinger Meent. Op deze pagina 
stelt een kleine dwarsdoorsnede zich 
voor aan de lezer. De rest is geportret
teerd langs de bovenrand van de pagina’s.

Pim (leraar)
Het muzikale talent Pim woont hier nu 
vier jaar waardoor hij weet hoe de buurt 
de afgelopen jaren is veranderd. “Van
af het begin was het ellende”, vertelt 
hij. “Achter bijna elke voordeur waren 
problemen, wat vaak een samenkomst 
was van ongelukkige gebeurtenissen die 
resulteren in een uitzichtloze toekomst”. 

Laura (medewerkster 
klantenservice) 
Laura is een van de eerste bewoners van 
de gemeenschap. Al snel hebben we het 
over het element samen, wat een cruciaal 
onderdeel is hier. We wonen hier samen, 
we doen veel samen, daarnaast delen we 
van alles, zoals ruimtes, gereedschap, 
de wasmachines, zelfs het vinden van 
oplossingen doen we samen. Laura: “Als 
gemeenschap vinden we het belangrijk 
dat iedereen fijn woont. Mocht dit anders 
lopen dan proberen wij dit met elkaar op 
te lossen. Het is een fijn idee dat er altijd 
mensen zijn om op terug te vallen, wat de 
uitdaging ook is.”

Julia (designer) 
Terwijl Julia, uitgesproken als ‘Goelia’, 
vertelt hoe ze hier terecht is gekomen 
kijken we onze ogen uit. De muren die
nen als tentoonstelling van haar kunst. 
Ze vond het heel fijn om hier te komen 
wonen. Naast dat ze dichtbij goede vrien
din Clara kwam te zitten, had ze eindelijk 
haar eigen plek. “Het is een fijne combi
natie van op jezelf wonen maar daarin 
niet alleen zijn. Er is altijd wel iemand 
in voor een koffietje, een wandeling of 
natuurlijk gewoon een praatje. Daarnaast 
wordt er regelmatig samen gegeten, film 
gekeken of een vuurtje gemaakt in de 
tuin.”

Eugene (rij-instructeur) 
Duivenliefhebber Eugene woont hier 
al een tijdje. Hij vertelt dat het in het 
begin wel even afwachten was, maar al 
snel merkte hij dat de gemeenschap een 
gemoedelijke sfeer creëerde in de straat. 
“Het is net als vroeger”, zegt hij. “Je weet 
wie waar woont, je bent in contact met 

elkaar, af en toe vieren we samen feest, 
maar tegelijkertijd is niets verplicht.” 
Samen met zijn vrouw Xenia en dochter 
Mileny wonen ze hier met plezier. Helaas 
is dit nog van korte duur omdat het pro
ject tijdelijk is.

Josine (kunstenaar) 
Josine zit vol met verhalen over haar 
avonturen. Zo vertelt ze hoe haar fiets
tocht naar de Zwarte Zee haar uiteinde
lijk heeft doen landen in de Vlaardinger 
Meent. Dat is dan best even wennen van 
een nomadisch bestaan naar een vaste 
plek. In het begin kon ze haar draai niet 
helemaal vinden: “Mijn leven was vooral 

in Rotterdam.” Ze besloot nogmaals op 
avontuur te gaan op fietsvakantie door 
Vietnam. Haar terugkeer gaf haar een 
nieuwe kijk op de stad en zo ook de ge
meenschap. “Er heerst hier een informele 
en gemoedelijke sfeer, er is altijd wat te 
doen of iemand waar je even je verhaal 
kwijt kan.”

Deze onrust leidde regelmatig tot uit
barstingen, wat het bezoek van de politie 
tot een gewoonte maakte. “De gemeen
schap zou dit moeten gaan verbeteren en 
dat was spannend voor ons,” vertelt Pim. 
“In het begin waren mensen bang hun 
huis kwijt te raken. Uiteindelijk bleek het 
een positieve verandering. Het is een fij
ne gedachte dat je weet wie je buren zijn”.  

Yura (filmer/fotograaf), Dasha (de-
corontwerper), Theordore en Leo
In december 2022 kwam het Oekraïense 
gezin Bakun naar Nederland vanwege 
de oorlog. Hier proberen Yura en Dasha 
hun creatieve beroepen weer op te pak
ken. Dasha had al een soloshow in Rot
terdam. In de gemeenschap werden ze 

heel open ontvangen: bewoners zorgden 
voor eten en gereedschap en speelgoed 
voor de kinderen. De familie is dankbaar 
en voelt zich gesteund in deze moeilijke 
tijd. De vrijheid hier en zorg voor elkaar 
vinden ze fijn, het is een unieke plek 
 vindt de familie. Vooral de Central Gar
den met trampoline is een favoriet!
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En toen kwam Stad in de Maak

door Clara Harmssen 

De gemeenschap in de Vlaardinger 
Meent begon in twee straten waar al 
mensen woonden. Zij kozen er in eerste 
instantie niet voor om in een gemeen
schap terecht te komen, maar door het 
vooruitzicht op verlenging kozen zij 
ervoor om te blijven. Hoe voelde de 
overgang naar een gemeenschap voor 
deze oorspronkelijke bewoners van de 
straten? 
 De eerste indrukken konden niet 
verder uit elkaar liggen: “Rare nieuwe 
regels, zonder overleg met de huidige 
bewo ners” en “De nieuwe bewoners die 

hier kwamen wonen waren jong, en
thousiast en heel vriendelijk. Mijn eerste 
erva ringen met deze mensen waren dus 
heel positief”.
 Als bewoner vanaf het begin van dit 
project kon ik de opwinding en zorgen 
voelen die werden geuit door de oor
spronkelijke bewoners. Er kwamen veel 
veranderingen op hen af. Hun vorige 
contract liep af toen woningcorporatie 
Samenwerking (eigenaar van de huizen) 
besloot om het beheer van de huizen 
over te dragen aan Stad in de Maak. Nu 
konden zij hier blijven wonen, maar 
wel in een gemeenschap. Maar ja, wie 
zou niet blijven in deze huidige huisves

It ’s Happening!
door Clara Harmssen

In de Vlaardinger Meent wordt veel geor
ganiseerd door bewoners. Een deel van de 
huur wordt gebruikt voor het realiseren 
van onder andere evenementen. Er is te 
veel om op te noemen, maar hieronder 
toch een klein overzicht.
 De opening van het Hostel (helaas 
nooit in gebruik geweest door gemeen
telijk ingrijpen) en de gemeenschappe
lijke ruim tes, ontworpen door Studio 
C.A.R.E. en studenten van de Rietveld 
Academie. Er waren de eerste commu
nity diners (nu de No Waste Dinners) 
met een grote opkomst en de Buren dag, 
waar we onder andere buren leerden ken
nen die hier 76 jaar geleden woonden. 
In december 2022 werd er een Winter
straatfeest georganiseerd, met vuur en 
Glühwein buiten, een live concert in de 
Swapshop en een kunsttentoonstelling 
in het oude hostel. We speelden Levend 
Stratego en eindigden dit heerlijke feest 
met een DJ set door bewoners zelf. In 
het voorjaar werkten we in de tuinen tij
dens de Permablitz: in één dag werden 
er grote stappen gezet: schuttingen en 
schuren werden afgebroken, er kwamen 
paden van houtsnippers, de vuurplaats 
werd verbeterd en in het groen werd ges

tingscrisis? Het nieuwe project begon 
en niemand van de nieuwe bewoners 
wist hoe moeilijk het zou zijn om het 
vage concept van een ‘zelfgeorganiseerde 
gemeenschap’ te communiceren naar 
de oorspronkelijke bewoners. Enthous
iasme, onbeantwoorde vragen, zorgen 
en experimenteren waren kenmerkend 
voor de eerste maanden. 
 Na twee jaar sinds het begin van 
het pro ject, vroeg ik twee van de 
oorspronke lijke bewoners, Mandy en 
Pim, om terug te blikken op de tijd die 
ze hier nu als onderdeel van de gemeen
schap wonen. Een van de belangrijkste 
en positieve veranderingen was dat de 

straat veiliger werd. Er werd de nieuwe 
bewoners verteld dat er voorheen geen 
week was zonder dat de politie kwam 
vanwege een incident. ‘Ik vind het top 
dat men erg uitkijkt naar elkaar en voor 
elkaar zorgt’ zegt Pim, “Je begint je buren 
te leren kennen en er voor elkaar te zijn.” 
Mandy vertelt: “Het moment dat ik uit
genodigd werd voor een housewarming, 
voelde ik mij einde lijk ergens bij horen.”
 Tegelijkertijd kan het heel moeilijk 
zijn om er deel van de community uit te 
ma ken, vertrouwde een van hen mij toe: 
“Er is hier een sterke kerngroep waar 
moei lijk in te stappen is. Bovendien kun
nen de bijeenkomsten van de community 

noeid en geplant. De dag werd afgesloten 
rondom het vuur. En natuurlijk hadden 
we de Come together party, Valen
tines Chill, verschillende Community 
dagen, Jump in Spring, Karaokeparty 
en een Koningsdagmarkt georgani
seerd door Mandy, een van de bewo ners. 
Naast deze grote evenementen zijn er 
natuurlijk allerlei kleine spontane ge
beurtenissen die de gemeenschap hecht 
maken.

voor veel lawaai in de straten en tuinen 
zorgen.” Pim vindt dat wij als gemeen
schap een beetje voorzichtig moeten 
zijn met het maken van lawaai in de late 
avonduren, om met alle buren goed con
tact te blijven houden.
 Er is veel dat we nog van elkaar kun
nen leren en samen moeten uitzoeken. 
Voor ons allemaal is het de eerste keer 
dat er zo’n groot tijdelijk gemeenschaps
project wordt gebouwd en dat met meer 
dan 70 bewoners. Als laatste vraag ik aan 
Pim wat hij meeneemt van dit project. “Ik 
hoop op goede vriendschappen”, zegt hij.
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Leven in de Oostwijk – verhalen achter 
de statistiek

lige buurt. Het was een gemengde buurt 
van vooral Nederlandse gezinnen en 
Turkse families. De sfeer is te omschrij
ven met het touwtje door de brievenbus.” 
Tot de jaren zeventig was de wijk geheel 
zelfvoorzienend. Bewoner Jan: “Er waren 
bakkers, slagers, groenteboeren, krui
deniers en tabakszaken. Voor de bood
schappen hoefden de mensen de wijk niet 
uit. Nu is er van die buurtwinkels niets 
meer over.” “Er is niet eens een snackbar”, 
benadrukt een van de geïnterviewden. 

Inzet vanuit bewoners 
Op het eerst gezicht is er nog maar wei
nig sociaal initiatief in de wijk te vinden. 
Meerdere bewoners vertellen dat de 
samenhorigheid vroeger veel groter was. 
Toch dragen ook nu nog vele bewoners 
bij aan het verbeteren van hun leefom
geving. Van het opruimen van afval, het 
maken van salades voor een buurtbarbe
cue, het organiseren van een plantjes actie 
voor de straat, tot het maken van een 
wijkvisie van onderop, het organiseren 
van kinderactiviteiten waaronder een 
groots Halloweenfeest of het investeren 
van vele vrije uren om een activiteiten
centrum tot bloei te laten komen. Petra, 
sinds tien jaar bewoner vindt het “mega 
relaxt wonen. Mensen groeten elkaar en 
kijken naar elkaar om. Er zijn buurtjes die 
schoonmaken. Ze prikken de wijk rond.”
Een belangrijke plek van betekenis is 
volgens meerdere bewoners het acti

door Els Desmet

Sinds het voorjaar van 2021 beheert Stad 
in de Maak 65 woningen in drie straten 
in Vlaardingen. Deze 65 woningen zul
len gesloopt worden en zijn nu een plek 
voor tijdelijke huurders; een proef tuin 
om tij delijke bewoners te betrekken bij 
elkaar en hun leefomgeving. Stad in de 
Maak gaf opdracht voor een sociaal
geografisch onderzoek naar de Oostwijk, 
de wijk waarin deze straten liggen. Hoe 
typeer je deze wijk en hoe ziet de sociale 
kaart eruit? Recent zijn de resultaten 
van het onderzoek aan betrokken bewo
ners, gemeente en woningcorporatie ge
presenteerd. Inzet van Stad in de Maak 
is om de resultaten mee te nemen in de 
nieuwbouw plannen voor de drie straten. 

Verbonden met de haven 
De Oostwijk is van oorsprong verbon den 
met de haven. Naast het wonen waren 
er veel economische activiteiten waar
onder rokerijen voor de visserij en werk
plaatsen, variërend van timmerwerk
plaatsen tot smederijen. In de jaren zestig 
en zeventig trokken veel gastarbeiders 
naar Vlaardingen om te werken in de ha
ven en industrie. Zo werkte de vader van 
bewoner Adem Günay in de zeepfabriek 
van Unilever. Hij kreeg voor zijn gezin 
met zeven kinderen een huurhuis in de 
Oostwijk. Adem bewaart goede herin
neringen aan de wijk: “Het was een gezel

Gezin Günay met Adem als kind (rechts onder) vlak voor vertrek uit Turkije 

naar Vlaardingen, ca 1979. Foto uit privé album Adem Günay.

Presentatie van het onderzoek voor buurtbewoners, 2023

viteitencentrum De Windwijzer. Deze 
plek  draait  dankzij de inzet van meer 
dan tachtig vrij willigers. Bewoonster 
Marleen: ‘Er is een breed activiteitenpro
gramma met onder andere filmavonden, 
een Repair café, een tweedehandsboeken
winkel en weggeefwinkel. Soms koken 
studenten en vrijwilligers maaltijden. Er 
worden steeds weer nieuwe dingen be
dacht om mensen die in de knel zitten te 
ondersteunen.’
 Met Stad in de Maak ziet bewoner 
Bear dat er een nieuwe voorziening in de 
Oostwijk is gekomen: Ondersteunende 
Buren. Bear: “De een deelt tijdens de 
kerst dagen tassen met boodschappen aan 
de buren uit met groenten, fruit, brood 
en kruidenierswaren, de ander organi
seert een straatfeest.”

Vergeten wijk 
Bewoonster Petra zegt: “De Oostwijk is 
een vergeten wijk. Dat komt doordat dit 
geen probleemgebied is. In andere wij
ken van Vlaardingen wordt bijvoorbeeld 
veel meer geïnvesteerd in de jeugd.” De 
wijkmanager van de gemeente vat het 
bondig samen: “De wijk heeft een goed 
imago. Het is een redelijk gewilde wijk. 
Er zijn specifieke kleine plekken die aan
dacht vragen om verschillende redenen 
waaronder geluidsoverlast, drugsoverlast 
en mensen in kwetsbare posities zoals 
ou deren, mensen met weinig geld of 

mensen met psychische problemen.”
 Meerdere geïnterviewde bewoners 
geven aan dat de Oostwijk tussen wal en 
schip zit omdat het statistisch gezien niet 
tot de slechte wijken van Vlaardingen be
hoort. Daardoor is er minder inzet vanuit 
de gemeente. Zo is er geen buurthuis of 
huiskamer voor de wijk en zijn er geen 
activiteiten voor jongeren. Terwijl er 
wel kwetsbare huishoudens en arme ge
zinnen in de wijk wonen. Zonder ontbijt 
naar school, slechte gebitten, te krappe 
schoenen zijn daar volgens de directeur 
van de basisschool signalen van. 

Gemis 
Een plek voor jong en oud, waar je 
mensen kan leren kennen en mee kan 
doen, wordt door geïnterviewden gemist 
in de wijk. Een laagdrempelige gemeen
schappelijke ruimte waar onderlinge 
uitwisselingen ontstaan en van waaruit 
steeds weer nieuwe activiteiten kunnen 
ontstaan. Bewoonster Bep is er duide
lijk in: “Als je wilt dat mensen iets voor 
elkaar doen of samendoen, dan heb je een 
fysieke ruimte nodig waar je samen kunt 
komen. Een gemeenschappelijke ruimte, 
dat is een voorwaarde.”

Toekomstplannen 
Eind maart zijn de inzichten en resulta
ten van het sociaalgeografisch onderzoek 
besproken met betrokkenen: geïnter

viewde bewoners, gemeente en woning
corporatie Samenwerking. De bijeen
komst werd goed bezocht. Er ontstonden 
le vende gesprekken en discussies. Bewo
ners hebben ideeën over hoe de ideale 
wijk eruit kan zien. Woningcorporatie 
Samenwerking en gemeente Vlaardin
gen benadrukten tijdens de avond dat zij 
ruim te willen creëren voor behoeften uit 
de wijk. 
 Op het moment dat de 65 woningen die 
Stad in de Maak nu nog tijdelijk beheert 
in de Oostwijk, daadwerkelijke gesloopt 
worden, zal ook de inzet van Stad in de 
Maak in deze wijk worden beëindigd. 
Voordat het zo ver is, wil Stad in de Maak 
zich inzetten om voor de wijk be  woners 
‘iets blijvends’ achter te laten. Met de 
aanbevelingen uit het sociaalgeografisch 
onderzoek onder de arm gaat Stad in de 
Maak – vanzelfsprekend samen met be
woners, gemeente en Samenwerking  de 
komende periode aan de slag met de am
bitie om ‘iets blijvends’ te realiseren voor 
bewoners uit de Oostwijk. 

Nieuwsgierig naar het gehele onderzoek? Het 

is te downloaden via de website van Stad in de 

Maak: www.stadindemaak.nl
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Commons

Washok
CH43

Hier staan twee wasmachines waar be
woners hun was kunnen doen. Af en 
toe worden er foto’s van verloren sok
ken in de groepschat gedeeld.

De ‘commons’ (gedeelde ruimtes en voorzieningen) in de Cornelis 
Houtmanstraat (CH) en de Nieuwe Kerkstraat (NK) worden goed 
gebruikt door de community. Studio C.A.R.E. ontwierp en reali-
seerde de meeste hiervan. Het ontwerpduo hield er rekening mee 
dat de ruimtes flexibel bleven voor de eigen invulling van bewon-
ers. En dat is gelukt! De Swapshop was eerder al een poppodium en 
de bewegingsruimte een filmzaal. 

Swapshop
CH43

Met deze swapshop in de buurt hoef je 
eigenlijk nooit meer naar een kleding
winkel. Het idee is dat je kleding ruilt, 
maar er hangt inmiddels al zoveel dat 
alleen meenemen ook mag. 
 De ruimte is groot waardoor er 
tussen de kle dingrekken af en toe ook 
 andere activiteiten  of bijeenkomsten 
plaatsvinden.

Bewegingsruimte 
CH22

Regelmatig lopen bewoners CH22 
binnen om via de twee doorgebroken 
muren naar het huis met de gemeen
schappelijke bewegingsruimte te gaan. 
Hier volgen ze een yogasessie via You
Tube of doen een workout met mede
bewoners. Ook worden er dans en 
bewegingsworkshops gegeven door 
bewoners voor bewoners.

Bibliotheek
CH22

De houtsnippervloer van de biblio
theek bleek te worden gebruikt als 
kattenbak. Nu de snippers weg zijn 
is het weer een heerlijke plek om een 
boek te lezen.

De keuken
CH22

Het kloppende hart van de commu
nity is de keuken. Elke woensdagavond 
wordt hier gekookt voor de No Waste 
Dinners. Het ontwerp van  Studio 
C.A.R.E. wordt langzaam overge
nomen door het huishouden van de 
bewoners: overal hangen briefjes met 
gebruiks aanwijzingen of vindplaatsen 
van ingredienten.
 Aan de drie doorgebroken huizen 
waar de keuken zich bevindt zit een 
lang balkon: voor de zomerse avonden.

Copyshop
CH22

Hier kunnen bewoners printen en 
scannen. In de ruimte vind je veel 
soorten papier, snijmatten en andere 
benodigdheden. Postens en flyers van 
activiteiten binnen de gemeenschap 
kunnen hier naar hartenlust gedrukt 
worden.

De werkplaats
NK44

Met zoveel gebruikers van´één werk
plaats zijn de hamers en spijkers soms 
ver te zoeken, maar eigenlijk is alles er! 
Je kan hier terecht voor het lenen van 
een simpele boormachine, of je kan er 
een ambitieus bouwproject uitvoeren. 
Weet je niet hoe een apparaat werkt? 
Er zijn altijd mensen die je komen hel
pen. Vele praktische bouwsels in de 
tuinen en huizen zijn hier tot stand 
gekomen. 

Co-working space
CH22

De uitvalsbasis van de algemene ver
gadering. Een kring van stoelen en 
een groot krijtbord bieden ruimte aan 
ideeën en discussies van bewoners.

De tuinen

In de twee straten zijn drie grote tuin
gebieden te vinden. Achter de Nieuwe 
Kerkstraat vind je de tuinen met de 
broeikas (bewoners noemen deze tuin 
de ‘West Hills’). Tussen de twee straten 
in ligt het grootste aaneengesloten 
stuk groen (‘Central Park’). Hier is een 
kampvuurplek en ruimte om samen te 
komen.
 Het deel achter de Cornelis 
Houtman straat is nog groten deels 
opgedeeld in individuele tuinen. 
Het idee van de community is dat de 
schuttingen en schuurtjes worden 
weg gehaald. Zo ontstaat er één grote 
gemeenschappe lijke tuin waar ieder
een gebruik van kan maken.



door Laura van Driel

Permacultuur komt van permanente 
cultuur en heeft in die zin de voort
durende bewoning van onze soort op 
deze aarde voor ogen. De peilers “Zorg 
voor de Aarde”, “Zorg voor mensen” en 
‘Eerlijke verdeling’ vormen de basis van 
deze  ethische filosofie. In de Vlaardin
ger Meent nemen we deze waardes ter 
harte, door het delen van faciliteiten en 
gezelschap en het telen van onze eigen 
groentes. Hoewel permacultuur dus mega 
breed is en bijna alles in onze gemeen
schap wel een beetje onder deze paraplu 
valt, focus ik in dit artikel op het plant en 
tuinier gedeelte.

In de Vlaardinger Meent willen we graag 
groenten verbouwen op een manier die 
biodiversiteit en bodemgezondheid ten 
goede komen. We koesteren bijvoorbeeld 
het bodemleven door ‘nodig’ te tuinieren. 
Hoe wij dat doen? Het hout dat we over
houden na het slopen van de schuurtjes, 
gebruiken we om kaders voor verhoogde 
tuinbakken te maken. Onderop leggen we 
een laag karton (afkomstig van groente
bezorgingsdozen, gekregen van bewo
ners) tegen het (on)kruid en daar doen 
we een laag compost en aarde bovenop. 
Dit vinden de wormen en microscopische 
bodemdiertjes verrukkelijk.
 Dan begint het cerebraal uitdagende 
proces van het plannen welke planten er 

moeten komen, mijn favoriete onderdeel 
van het tuinieren. We willen de gezond
heid van de bodem bevorderen en plagen 
tegen gaan (zonder vergif!) door verschil
lende gewassen bij elkaar te plaatsen en 
per jaar te rouleren. Net als bij mensen 
gaat de ene plant beter samen met de ene 
dan met de andere. We maken gebruik 
van onze ervaring, al zijn we allemaal 
nog groentjes. Daarom kijken we ook 
veel naar wetenschappelijk onderzoek 
over welke planten goed samenwerken 
en geven we vervolgens de ruimtelijke 
planning in een kaart weer.
 Veel van de bestaande begroeiing heb
ben we laten staan om onze groentetuin 
te ondersteunen en omdat het er al zo 
prachtig uit zag. Toevallig zat daar ook 
al het een en ander eetbaars tussen, zo 
komen we al twee jaar om in de druiven 
en hebben we een goede bramen en fram
bozenoogst. Bewoner Feije heeft vorig 
jaar van een emmer druiven jam gemaakt 
en met vlierbloesem en rozenbladen 
maakt bewoner Clara soms siroop. 
 Ook de kruiden die vaak als onkruid 
worden gezien, komen bij ons tot hun 
recht en worden door sommige be wo
n  ers in de keuken gebruikt. Om er een 
paar te noemen: paardenbloemen (die 
staan nu prachtig te bloeien en trekken 
welig bijen en andere bestuivers aan. Je 
kunt siroop maken van de bloemen en 
de bladeren zijn lekker in pesto of sa
lades), zevenblad (ook lekker in pesto’s en 

salades) en verschillende soorten netels 
(voor salades, soep of thee). Allemaal kei 
lekker en gezond. Zo dragen veel bewo
ners bij aan het verwerken van de oogst: 
grote hoeveelheden lekkers in herge
bruikte glazen potten of flessen  staan 
dan in de gemeenschappe lijke keuken 
voor iedereen om mee te nemen en om 

Recept: Pesto van de Meent

Ingredienten: 

(De verhoudingen verschillen per 
keer, net waar je zin in hebt)
 (wilde) bladgroentes en krui den
 noten en pitten (bijvoorbeeld 
cashew, walnoot, zonnebloempitten, 
pijnboompitten)
 koudgeperste olijfolie
 knoflook
 citroensap
 azijn
 aromat, zout, peper (specerijen 
naar smaak) 

No Waste Dinners
tekst en foto door Issy Baylis 

Elke woensdag is er in de gemeenschap
pelijke keuken van Cornelis Houtman
straat 22 een gratis plantaardig diner voor 
iedereen die wil aanschuiven, buurtbe
woner of niet. Denk aan biertjes op het 
balkon, stamppot, curry, soep. Het is een 
wekelijkse kans om samen te komen en 
te kletsen over onze dag, recepten uit te 

wisselen en tegelijkertijd voedselverspil
ling tegen te gaan. (Wist je dat er in Ne
derland gemiddeld 34 kg voedsel per per
soon per jaar wordt verspild? Bij elkaar is 
dat 590 miljoen kilo goed voedsel.)
 We proberen te koken met voedsel 
van de markt en de biowinkel, maar we 
komen niet altijd op tijd om een kruiwa
gen vol restjes groenten te verzamelen. 
 Bewoners die regelmatig bij het diner 

Bereiding: 

1. Pluk een flinke bak vol groenge
bladerde groentes en kruiden, dit gaat 
enorm slinken, dus pak genoeg.
2. Doe 100200 gram noten in de 
keukenmachine en maak het zo fijn 
mogelijk. 
3. Pers de knoflook of snijd het in 
kleine stukjes. 
4. Neem een flinke hand vol 
bladgroentes en kruiden en doe het 
in de machine, doe doe er wat olie bij, 
een scheutje citroensap en azijn, vier 
ladingen aromat, peper en specerijen 
(bijvoorbeeld kerrie, ko mijn en papri
kapoeder). Laat de machine draaien. 
5. Als het geheel genoeg geslonken is, 
voeg je nog meer groentes, kruiden 
en olie toe terwijl je de smeuïgheid 
in de gaten houdt om te bepalen of je 
meer of minder olie moet toevoegen. 
6. Herhaal dit proces tot de machine 
vol zit of de groentes op zijn.
7. Eet smakelijk!

zijn zeggen dat het heel ontspannen is, 
zelfs “de ruggengraat van onze gemeen
schap”. We zorgen voor elkaar met eten 
en goed gezelschap. Iedereen moet im
mers eten! Daardoor het is heel aantrek
kelijk en toegankelijk: “Zelfs als ik een 
lange werkdag heb gehad, voelt het aan 
tafel zitten met een groep van ruim tien 
buren als een shot energie”.
 Als het etenstijd is en de magen begin
nen te knorren, komen mensen spon taan 
helpen koken. Een nieuw systeem dat we 
nu uitproberen is het ‘doorgeven van de 
hoed’ aan een vrijwilliger. Tijdens het 
diner beslissen we wie verantwoorde lijk 
is voor het coördineren van een team 
voor de volgende week. Zo brengen we 
meer structuur aan en zijn er altijd ge
noeg helpende handen.
 Tot volgende week woensdag om 
20.00 uur in de Cornelis Houtmanstraat 
22!
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van te smullen. Zo leren en genieten we 
van elkaars bekwaamheden. Alles is met 
elkaar in verbinding en werkt samen: de 
mensen, de andere dieren, de planten, de 
bodem en de lucht.

Tuinlusten
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De Vlaardinger Meent 
is mogelijk gemaakt 
door Woningstichting 
Samenwerking Vlaardingen.

door Alexander Brouwer 

Leven in een gemeenschap is gewoon 
anders. Het lijkt zo op het leven dat mijn 
verloofde Giulia en ik hiervóór kenden en 
toch is het fundamenteel anders.
Nog steeds je eigen huis (dit keer dan wel 
mét tuin en extra kamertje voor werk en 
yoga). Nog steeds je eigen was, afwas, ei
gen schema, werk, relaties, vrienden.
 Tegelijkertijd is er dat gevoel van 
samen. Er is de wil om elkaar te leren 
kennen en je staat voor elkaar klaar, ook 
al ken je elkaar nog helemaal niet. Dat 
voelde we echt vanaf het begin al zo. Ik 
weet nog dat ik vroeg om een pil om een 
allergische reactie wat te temperen en er 
binnen een kwartier een buurman voor 
mijn deur stond met tabletten. Dat was 
toen we nog aan het intrekken waren. 
Inmiddels anderhalf jaar verder lijkt het 
einde van de Vlaardinger Meent in zicht. 
Als we dit schrijven weten we nog niet 
precies wanneer, maar ooit worden de 
woningen gesloopt voor nieuwbouw en 
nieuwe bewoners.

De vraag is nu: hoe verder? Hoe zetten 
we dit door als de boel hier tegen de 
vlakte gaat? Het liefst zouden we met 
deze groep mensen in de nieuwe huizen 
trekken die in de Nieuwe Kerkstraat 
en de Cornelis Houtmanstraat gebou
wd worden. Dit is ons paradijsje in   ‘de 
 ghetto’ van Vlaardingen. Voor mijn 
gevoel heeft de Vlaardinger Meent pas 
onlangs zijn voeten gevonden qua organ
isatie en structuren. Er zijn nog zo veel 
mooie ideeën, plannen en dromen voor 
deze straten. Helaas, helaas!

Met een grote groep mensen zijn we bij 
elkaar gekomen om onze opties te beki
jken, om met deze club toch verder te 
gaan: samen een pand kopen, of een stuk 
bebouwbaar land, of een grote boot met 
ligplaats. Het zit er budgettair allemaal 
niet in. Iets huren dan, waar we met 
meer dan 80 mensen in kunnen? Ook dat 
is onwaarschijnlijk. Een community van 
de grond af opbouwen is bovendien een 
jarenlang proces met vallen en opstaan, 
grote onzekerheden en bovenal tomeloze 

(Bijna) alle bewoners en betrokkenen van de Vlaardinger Meent. 

dier, mens, maan

OP DE BUITENPLAATS SERVEERT MEN EERST EEN 
ASSORTIMENT VAN VERSCHILLENDE SALADES, ZIE 
AFBEELDING MET OGEN DICHT. De volgende zin is uit 
het Frans vertaald: ‘Gezaämelijk stófzuigerën ën soép vur 
iéderëën’ zegt Gerrit van der Lee en hij mikt zoo 
Brammetje Kómunitie van den fiets af.  Nu begint 
hoofdstuk TIEN. Persoonagiën: Slimme Tienus, een 
vakmeens Kor van Poliemoreuske, een 
gebooren struktureerder Alie Drompje, vrouw van den 
groeneevingers Hoentje Tassen, zingt hetzeelfde als 
Hermaan en darum klinken ze aanders, komt Robbeknol 
tussendor: ‘te veel kwa leden om op te noeme’,  ‘zë 
passén ammel dör een deür,  pässen zë ammel nië, dán 
zijn ër ëen hööp anderén deurën’ voegt Flaartje Stat toe en
ze begint te borduren op een hartelijke wijze. U 
slaat nu een kollektief aan bladzijdes over.     Op dinsdag 
werd in Vlaardingen Meent een Pan met Pollepel geboren, 
een sociaal gebeuren, nadat de behandeling was 
uitgewerkt met een scène uit ‘Wij Gaan Bijna Vertrekken’, 
begon iedereen dankbaar te juichen behalve Vogel, met de
vraag of U ook droomt om duurzaam samen te wonen? 
Alle tot geen rechten voorbehouden en 88 kleurenfoto’s ter
herinnering aan deze plaats. Nu eindigt U met een 
voorstelbare titel: Daar waren we, Hier zijn we 

begint      komma

door Mees Pineau door Julia Leis Lap

inzet en energie van een onverschrokken 
kerngroep. Dat hebben we wel geleerd 
van ons contact met andere communities 
in Nederland.

Giulia en ik willen niet blijven leven in 
onzekerheid. We maken plannen voor 
de toekomst en hebben het vaak over 
kinderen. Hoe heerlijk zou het zijn om 
een kind op te laten groeien in de sociale 
rijkdom van onze huidige gemeenschap? 

‘It takes a village to raise a child’. We zien 
het helemaal voor ons met al deze prach
tige, diverse en inspirerende mensen 
die onderdeel zijn geworden van ons 
dagelijks bestaan. Toch willen we ook 
een solide basis leggen voor een kind om 
op te bouwen, naast het feit dat we zelf 
ook de dertig gepasseerd zijn en bou
wen aan onze eigen levens en carrières. 
Dus? We houden onszelf voor dat we de 
zoektocht zijn begonnen naar een huur
woning, maar in werkelijkheid wachten 
we nog af, nog even. Hopende dat Stad 
in de Maak ons mag verblijden met een 
 nieuwe plek of dat er een parel op ons 
pad komt waar we toch met z’n allen 
heen kunnen. Wat het ook wordt, één 
ding is zeker: zoals de Vlaardinger Meent 
zal het nooit meer worden.


